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                                             P R O T O K Ó Ł nr VIII/19                     

 

                                       z sesji Rady Gminy Lasowice Wielkie 

odbytej w dniu 24 kwietnia 2019  r. w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Lasowicach 

Wielkich. 

Obrady Rady Gminy są transmitowane na żywo w internecie i utrwalone za pomocą urządzeń 

rejestrujących obraz i dźwięk. 

                                    W oparciu o listę obecności, która stanowi załącznik do protokołu  

z sesji stwierdza się, że posiedzenie Rady ma moc prawną /kworum /, gdyż na ustawową 

liczbę radnych15, obecnych na sesji było 14 radnych. 

Nieobecny na sesji jest niżej wymieniony radny: 

1. Krzysztof Dzierżyński  - do momentu II punktu porządku obrad 

Przewodniczący Rady Gminy Rajmund Kinder otworzył sesję, przywitał wszystkich 

radnych, zaproszonych gości oraz przybyłych na sesję podpisanych na dodatkowej liście 

obecności stanowiącej załącznik do protokołu z sesji.  

Następnie odczytał pismo Wójta Gminy znak: FN3026.70.2019 z dnia 23.04.2019 r. 

dotyczące wprowadzenia na dzisiejszej sesji dodatkowych zmian do budżetu gminy na rok 

2019 oraz wieloletniej prognozy finansowej . Przewodniczący Rady poinformował iż zmiany 

dotyczą 9 i 10 punktu otrzymanego porządku obrad. Materiały w tym zakresie radni otrzymali 

drogą elektroniczną w dniu 23.04.2019 r. Następnie przedstawił projekt dodatkowych zmian i 

przystępuje do głosowania. Z przyczyn technicznych przeprowadza się imienne głosowanie 

gdzie radni zdecydują o wprowadzeniu dodatkowych zmian do budżetu gminy Adnotacji na 

liście o wyborze głosowania dokonuje Przewodniczącego Rady. Lista stanowi załącznik do 

protokołu z sesji. 

Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15,obecnych podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

Przewodniczący Rady przedstawił niżej wymieniony porządek obrad  

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad /kworum /. 

3. Przyjęcie porządku obrad. 

4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

5. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje. 

6. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

7. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres styczeń – 

marzec 2019 r. 

8. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy Lasowice 

Wielkie 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 17.04.2019 r. 

• Budżetu i Finansów z dnia 15.04.2019 r. 

• Oświaty, Kultury, Sportu , Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 10.04.2019 r. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2019. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o stanie 

gminy. 
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13. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Lasowice Wielkie. 

14. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy z organizacjami    

      pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku       

      publicznego w roku 2018. 

15. Pytania, wnioski, interpelacje. 

16. Dyskusja. 

17. Odpowiedzi. 

18. Zamknięcie sesji. 

Następnie przeprowadza głosowanie w sprawie przyjęcia w/w porządku obrad łącznie z 

wprowadzonymi zmianami do  9 i 10 punktu. Radni głosują za pomocą urządzeń 

umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Imienny 

wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. Przewodniczący Rady informuje o 

przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych 

podczas głosowania było 14 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

Na salę obrad przybył radny Krzysztof Dzierżyński zwiększając stan radnych do 15. 

 

I. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami. 

Sprawozdanie Wójta zostało złożone na piśmie i stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie Wójt Gminy Daniel Gagat odczytał sprawozdanie na sesji. Przewodniczący Rady 

udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do złożonego sprawozdania. 

 

II. Odpowiedzi na pytania, wnioski, interpelacje. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym. 

Radny Barcz N. – dwa miesiące czekam na odpowiedź na pytanie dotyczące potrzeby 

adnotacji w statucie gminy w sprawie kadencyjności rad sołeckich ,które skierowałem 

bezpośrednio do radcy prawnego podczas sesji w miesiącu lutym. 

Radni nie wnieśli więcej pytań do w/w punktu.  

 

III. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym w temacie poprawek do protokołu. 

Radni nie wnieśli poprawek , przyjmują protokół bez uwag. 

IV. Sprawozdanie Wójta Gminy z wykonania uchwał Rady Gminy za okres 

styczeń – marzec 2019 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym .Radni nie wnieśli pytań – uwag do złożonego 

sprawozdania stanowiącego załącznik do protokołu z sesji, przyjmują je bez uwag. 

V. Przedstawienie – odczytanie protokołów z posiedzeń komisji Rady Gminy 

Lasowice Wielkie 

• Komunalno Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego z dnia 17.04.2019 r. 

• Budżetu i Finansów z dnia 15.04.2019 r. 

• Oświaty, Kultury, Sportu , Zdrowia i Pomocy Społecznej z dnia 10.04.2019 r. 

Przewodniczący Rady udzielił głosu przewodniczącym w/w komisji  

Komunalno- Rolnej i Bezpieczeństwa Publicznego radnemu Piotrowi Kisiel który odczytał 

protokół z posiedzenia komisji z dnia 17.04.2019 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. 
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Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu, będąc przy głosie zapytał o 

zagospodarowanie mieszkania w Jasieniu. Na dzień dzisiejszy po konsultacjach tej Pani z 

Wójtem i GOPS , Wójt nie widzi potrzeby zagospodarowania mieszkania wyraził 

Przewodniczący Rady. Brak potrzeby zagospodarowania mieszkania potwierdził także 

Przewodniczący Komisji Komunalnej co zostało odnotowane w protokole komisji.  

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu.  

Budżetu i Finansów - radnej Brygidzie Kasprzyk która odczytała protokół z posiedzenia 

komisji z dnia 15.04.2019 r. stanowiący załącznik do protokołu z sesji. Przewodniczący Rady 

udzielił głosu radnym do w/w protokołu. 

Radni nie wnieśli pytań – uwag do protokołu.  

Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej radnej Gabrieli Świerc, która 

odczytała protokół z posiedzenia komisji z dnia 10.04.2019 r. stanowiący załącznik do 

protokołu z sesji. Przewodniczący Rady udzielił głosu radnym do w/w protokołu, będąc przy 

głosie oznajmił iż pismo Rodziców dzieci w sprawie utworzenia drugiego oddziału 

przedszkolnego w Chudobie również wpłynęło do Rady Gminy. Odpowiedzi udzielę cytując 

niektóre zapisy z protokołu komisji . Rada Gminy zawsze przychyla się do prośby rodziców i 

w ramach możliwości otwiera odziały zarówno w przedszkolach i szkołach na terenie gminy 

wyraził Przewodniczący Rady. 

Radna Prochota G. – rodzice dzieci z przedszkola w Jasieniu informowali iż brak jest miejsca 

dla wszystkich chętnych dzieci do przedszkola. 

Przewodnicząca komisji oznajmiła iż Dyrektor Zespołu poinformował , że wszystkie dzieci 

zostały przyjęte.   

Radni nie wnieśli więcej pytań – uwag do protokołu.  

Przewodniczący Rady ogłasza 5 minutową przerwę w obradach. 

Po przerwie wznawia się obrady. 

 

VI. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały łącznie z wprowadzonymi 

dodatkowymi zmianami . Następnie udzielił głosu radnym . Radni nie zabrali głosu do w/w 

uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia w/w uchwały. Radni 

głosują za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15, obecnych podczas głosowania było 15 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 1 

Wstrzyma. się  - 0 

 

VII. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2019. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały łącznie z wprowadzonymi 

dodatkowymi zmianami . Następnie udzielił głosu radnym . Radni nie zabrali głosu do w/w 

uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia w/w uchwały. Radni 

głosują za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. 
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Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15, obecnych podczas głosowania było 15 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 1 

Wstrzyma. się  - 0 

 

VIII. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały .Następnie udzielił głosu radnym. 

Radny Kisiel P. – czy to było konsultowane z powiatem. Wójt odpowiedział tak , mieliśmy 

przedstawioną listę potrzeb i jej cenę, zdecydowaliśmy o dofinansowaniu kwoty 3.000 zł. co 

przedstawiono w projekcie uchwały.  Radni nie zabrali więcej głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia w/w uchwały. Radni 

głosują za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15, obecnych podczas głosowania było 15 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 10 

Przeciw  - 3 

Wstrzyma. się  - 2 

 

IX. Podjęcie uchwały w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o 

stanie gminy. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały .Następnie udzielił głosu radnym. 

Radni nie zabrali głosu do w/w uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie w sprawie podjęcia w/w uchwały. Radni 

głosują za pomocą urządzeń umożliwiających sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu 

głosowań radnych. Imienny wykaz głosowań stanowi załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15, obecnych podczas głosowania było 15 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 14 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma. się  - 1 

Będąc przy głosie omówił  stronę prawną przedstawienia  radzie gminy raportu o stanie 

gminy oraz  udziału mieszkańców gminy w zakresie debaty nad raportem . 

 

X. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany statutu Gminy Lasowice Wielkie. 

Przewodniczący Rady nawiązał do projektu w/w uchwały .Następnie udzielił głosu radnym. 

Radny Barcz N. – dlaczego w uchwale nie ma zapisu dotyczącego minimalnej liczby osób do 

składów komisji jest tylko maksymalna z czego będzie wynikała minimalna liczba osób ? 

Wójt – dlaczego się Pan nie odezwał , jak było procedowanie w komisjach ? 

Radny Barcz N. – w komisji przedstawiono tą sprawę. 

Przewodniczący Rady – czytając dalszą część uchwały jest zapis „ komisja rewizyjna składa 

się z przewodniczącego , zastępcy przewodniczącego oraz pozostałych członków „ czyli tych 

członków powinno być 2 , więc zróbmy minimalną liczbę 4 dla komisji rewizyjnej i 

pozostałych. 

Radny Lipiński J. – liczba członków komisji powinna być 3 , gdyż będzie sytuacja patowa , 

dwóch przeciwko dwom.  

Przewodniczący Rady -  komisja rewizyjna pracuje dla rady i przedstawi temat wynikiem 

głosowania , a cała rada podejmuje uchwałę  wyraził Przewodniczący. 



 

5 

 

Zgłaszam poprawkę do projektu w/w uchwały wprowadzając liczbę 4 jako minimalną liczbę 

osób wchodzących w składach komisji Rady Gminy tj.  § 15 otrzymuje brzmienie : 

Rada powołuje następujące stałe komisje : 

1) Rewizyjną w liczbie od 4 do 5 osób, 

2) Budżetu i Finansów w liczbie od 4 do 7 osób 

3) Komunalno – Rolną i Bezpieczeństwa Publicznego w liczbie od 4 do 7 osób 

4) Oświaty, Kultury, Sportu, Zdrowia i Pomocy Społecznej w liczbie od 4 do 7 osób 

5) Skarg, wniosków i Petycji w liczbie od 4 do 5 osób 

Przewodniczący Rady przeprowadza głosowanie .Z przyczyn technicznych przeprowadza się 

imienne głosowanie gdzie radni zdecydują o wprowadzeniu poprawki do projektu uchwały. 

Adnotacji na liście o wyborze głosowania dokonuje Przewodniczącego Rady. Lista stanowi 

załącznik do protokołu z sesji. 

Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu w wyniku którego na ustawową liczbę 

radnych 15,obecnych podczas głosowania było 15 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 11 

Przeciw  - 2 

Wstrzyma.  - 2 

Po wprowadzeniu poprawki do projektu w/w uchwały Przewodniczący Rady przeprowadza 

głosowanie w sprawie jej  podjęcia . Radni głosują za pomocą urządzeń umożliwiających 

sporządzenie i utrwalenie imiennego wykazu głosowań radnych. Imienny wykaz głosowań 

stanowi załącznik do protokołu z sesji. Następnie informuje o przeprowadzonym głosowaniu 

w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 15, obecnych podczas głosowania było 15 

radnych, którzy głosowali : 

Za   - 12 

Przeciw  - 1 

Wstrzyma. się  - 2 

Następnie zabierając głos poinformował , aby w przyszłości zastanowić się nad powołaniem 3 

stałych komisji Rady Gminy , wiadomo 2 wynikają z mocy ustawy tj .rewizyjna , skarg, 

wniosków i petycji  a 3 komisja ogólna w skład której weszliby wszyscy radni i byliby 

decydentami w każdej sprawie. Można się także zastanowić nad wypłacaniem miesięcznego 

ryczałtu dla radnych wyraził Przewodniczący Rady. 

 

XI. Sprawozdanie z realizacji Rocznego Programu Współpracy z organizacjami    

pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi działalność pożytku      

publicznego w roku 2018. 

Przewodniczący Rady nawiązał do przesłanego w materiałach na sesję w/w sprawozdania. 

Następnie udzielił głosu radnym do w/w sprawozdania. Radni nie wnieśli uwag do złożonego 

sprawozdania. 

 

XII. Pytania , wnioski , interpelacje. 

Radny Barcz N. – na jakim etapie jest sprawa dofinansowania do zakupu samochodu dla 

policji, która zwróciła się z pismem ,czy wystąpiono ponownie o przydział środków ?  

Wójt wyraził iż nie wystąpiono z ponownym pismem , sprawa była rozpatrywana na komisji 

budżetu i finansów. 

Przewodniczący Rady nawiązał do wniosku komisji rewizyjnej nr 6/2019 w sprawie  

opracowania projektu zarządzenia, które ujednolici zasady wynajmu sal wiejskich w 

poszczególnych sołectwach na terenie całej gminy . Następnie udzielił głosu  radnym  do w/w 

wniosku. 
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Prowadzono dyskusję – wymianę zdań w której brali udział Przewodniczący Rady , Wójt , 

radni : Kisiel P., Barcz N., Schudy K., Świerc G., Kasprzyk B. Goroński R., Dzierżyński K., 

oraz Sekretarz Gminy J. Smolnik . 

Dyskusja dotyczyła między innymi: pobierania zróżnicowanych opłat w poszczególnych 

wsiach, nie pobierania opłat od mieszkańców wsi, dzierżawy sal przez Mniejszość Niemiecką, 

zakresu odpowiedzialności opiekunów sal, zorganizowania ponownego spotkania we wsi 

Tuły w sprawie użytkowania sali wiejskiej. 

Po przeprowadzonej dyskusji – wymiana zdań Przewodniczący Rady przeprowadza 

głosowanie w sprawie w/w wniosku w wyniku którego na ustawową liczbę radnych 

15,obecnych podczas głosowania było 15 radnych, którzy głosowali : 

Za   - 15 

Przeciw  - 0 

Wstrzyma.  - 0 

Następnie poinformował o przedłożonej do Rady Gminy informacji w sprawie „ Oceny 

zasobów pomocy społecznej za 2018 rok dla Gminy Lasowice Wielkie” wraz z 

rekomendacjami, materiały te zostaną przesłane pocztą elektroniczną i będą tematem 

najbliższej sesji. Przypomniano także o zbliżającym się terminie do składania oświadczeń 

majątkowych.  

Przewodniczący Rady przedstawił sprawę wyznaczenia radnych do składu Społecznej 

Komisji Mieszkaniowej w Gminie Lasowice Wielkie kadencji 2018 – 2023. Wyjaśnień w tym 

zakresie udzielał Sekretarz Gminy informując o zadaniach które należą do komisji. 

Z sali padają zgłoszenia do komisji : 

Radna Świerc G. - wyraża zgodę, 

Radna Kasprzyk B. - nie wyraża zgody, 

Radny Goroński R.  - wyraża zgodę 

Więcej kandydatów nie zgłoszono . Do pracy w komisji kieruję się radnych : Gabrielę Świerc 

i Rafała Gorońskiego. 

Przewodniczący Rady skierował pytanie do Wójta jaka firma wyrównała drogę żużlem na 

Lipinach w Jasieniu i za jaką kwotę ? 

Wójt odpowiedział firma z Trzebiszyna za kwotę 7.000 zł. , mieszkańcy interweniowali w tej 

sprawie. 

Radny Barcz N. – czy dokonano zmiany użytkowania działek na nowym boisku w 

Chocianowicach? 

Wójt wyraził, tak sprawa została już zakończona. 

Radny Kisiel P. – czy jest możliwość zamontowania nowego przystanku autobusowego w 

tym roku w Chudobie ? 

Wójt przedstawił planowaną w tym roku wymianę przystanków i jest możliwość usytuowania 

nowego przystanku w Chudobie dodał Wójt. 

 

XIII. Podczas sesji odczytano i podjęto niżej wymienione uchwały. 

1. Uchwała Nr VIII/51/19 Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej, 

2. Uchwała Nr VIII/52/19 w sprawie zmiany budżetu gminy na rok 2019, 

3. Uchwała Nr VIII/53/19 w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi 

Kluczborskiemu, 

4. Uchwała Nr VIII/54/19 w sprawie określenia szczegółowych wymogów raportu o 

stanie gminy, 

5. Uchwała Nr VIII/55/19 w sprawie zmiany statutu Gminy Lasowice Wielkie. 
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Na tym posiedzenie sesji zakończono. Przewodniczący Rady dokonał zamknięcia sesji. Sesja 

odbyła się w godzinach od 14:00 do 15:40. 

 

 

                         Protokołowała                                          Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                             

                           Edyta Barcz                                                     Rajmund Kinder 

                        Inspektor                                               

 

 


